
SIUMUT Inatsisartuutitat

11. april 2012

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk 1 fremsendes følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

1. Hvad skyldes den rodede sagsbehandling for fiskerne for hellefisk 
forvaltningsområderne? 

2. Hvad ligges der grund til tildeling af den årlige kvote, der er utrolig lav? 

3. I nogle af forvaltningsområderne er der tildelt kvote efter ”først til mølle” 
princippet for jollefiskere, der allerede nu er ved at blive opbrugt. Hvordan 
agter Naalakkersuisut at gøre for jollefiskerne for resten af året, når kvoterne 
så tidligt på året bliver opbrugt? 

(Finn Karlsen, Siumut)

Begrundelse: 
Vi ved som bekendt at godkendelse af indhandling af hellefisk er udsat til den 31. marts 
2012, men nu er vi nået frem til april 2012, hvor mange fiskere fortsat venter på svar på 
indhandling af hellefisk. 
Derudover har nogle fiskere med fiskebåde på over 6 meter først ved udgangen af marts 
2012 fået at vide om de har fået tildelt en årlig kvote, mens andre endnu ikke har fået 
noget at vide til trods for fristens udløb. 
De der allerede har fået tildeling af kvoter er dybt skuffede, da den tildelte mængde ikke 
skønnes at kunne medføre et rentabelt fiskeri.


